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ZÁPIS  
Z 18. ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE MRAČ 

konaného dne 2. 6. 2025 

Přítomni: František Zvolský, Pavel Škvor, Eva Krčilová, Ing. Nikola Kozáková, Bc. Eliška Vacková, Mgr. Jiří 
Frantl, Jaroslav Platil, Radek Dvořák, Mgr. Kateřina Fumferová 

Omluveni:  2  
Neomluveni: 0  
Hlasování: pro – proti – zdržel se 
 

Návrh programu 18. zasedání zastupitelstva obce 

1. Návrh na schválení účetní závěrky za rok 2024  
2. Návrh na schválení závěrečného účtu obce za rok 2024 
3. Návrh na schválení fúze svazku Posázavský vodovod se svazkem Společná voda  
4. Návrh na schválení Veřejnoprávní smlouvy na poskytnutí neinvestiční dotace na provoz dobrovolného 

svazku obcí Obecní lesy Benešovska 
5. Návrh na schválení smluv - přípojky kanalizace 
6. Různé 
7. Závěr 
 

1. Zasedání zahájil starosta pan F. Zvolský. Přivítal přítomné členy zastupitelstva a sdělil, že zastupitelstvo 

je usnášeníschopné. Současně upozornil, že je pořizován audiozáznam pro potřeby zpracování zápisu ze 

zasedání. 

2. Starosta přednesl návrh programu 18. zasedání ZO a zeptal se, zda má někdo jiný návrh, nebo zda chce 
program doplnit.  

 
Nikdo jiný návrh ani doplnění programu nenavrhl, proto starosta přistoupil k hlasování o předneseném 
programu. 

9 hlasů pro 

Návrh byl přijat. Program 18. zasedání ZO byl schválen. 

 
1. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ ÚČETNÍ ZÁVĚRKY ZA ROK 2024 

Starosta sdělil, že předmětem ke schválení je účetní závěrka obce Mrač sestavená k 31. prosinci 2024. 
Informace k projednání účetní závěrky tzn. údaje o plnění příjmů a výdajů rozpočtu obce za rok 2024 byly 
zveřejněny na úřední desce včetně výkazu pro hodnocení plnění rozpočtu. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, starosta seznámil přítomné s usnesením 
a přistoupil k hlasování. 

8 hlasů pro, 1 zdržela se (Fumferová). Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 1-18/2025  
Zastupitelstvo obce schvaluje účetní závěrku obce Mrač sestavenou k 31. 12. 2024. 
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2. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ ZÁVĚREČNÉHO ÚČTU OBCE ZA ROK 2024 

 
Starosta vysvětlil, že projednávání závěrečného účtu obce je dáno zákonem o rozpočtových pravidlech 
územně samosprávných celků a zákonem o obcích. Výsledkem schválení závěrečného účtu obce je 
schválení celkového hospodaření obce v předchozím roce. Rozpočet obce na rok 2024 byl sestaven             
v souladu se zákonem o obcích a zákonem o rozpočtových pravidlech územně samosprávných celků. V roce 
2024 bylo provedeno celkem 15 rozpočtových opatření, což činilo zvýšení v příjmech o 1.819.000 Kč, ve 
výdajích zvýšení o 13.300.000 Kč a financování o 11.481.000 Kč. Dotace obec získala v celkové výši 3.713. 
666 Kč. Obec v roce 2024 ve výsledku hospodařila se ziskem 6.586.517 Kč. Návrh závěrečného účtu obce 
byl zveřejněn na úřední desce. Součástí projednání závěrečného účtu je také projednání zprávy o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce. Přezkoumání hospodaření za rok 2024 provedla auditorská firma Atlas 
Audit s.r.o. v souladu se zákonem č. 420/2004 Sb. ve znění pozdějších úprav. Přezkoumání proběhlo ve 
dnech od 2. října 2024 do 16. dubna 2025, se závěrem zprávy: Při přezkoumání hospodaření obce Mrač za 
rok 2024 nebyly zjištěny chyby a nedostatky. 
 
Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, starosta seznámil přítomné s usnesením 
a přistoupil k hlasování. 

8 hlasů pro, 1 zdržela se (Fumferová). Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 2-18/2025  
Zastupitelstvo obce souhlasí s celoročním hospodařením obce Mrač bez výhrad a schvaluje závěrečný účet 
obce Mrač za rok 2024. 
 
 
3. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ FÚZE SVAZKU POSÁZAVSKÝ VODOVOD SE SVAZKEM SPOLEČNÁ VODA 

D.S.O. 

Starosta sdělil, že rozhodnutí o fúzi svazků předcházela dlouhá debata o existenci dvou dobrovolných 
svazků se stejným předmětem činností, které se týkají zajištění zásobování pitnou vodou a odváděním a 
čištěním odpadních vod a zajištění správy, údržby a provozu tohoto vodohospodářského majetku. 
Výsledkem debat je, že se členské obce obou svazků sloučí a stanou se členy pouze jednoho svazku, ve 
kterém budou fungovat jako jeden právní subjekt. Při sloučení dojde k zániku svazku Posázavský vodovod 
a jeho majetek přejde bez likvidace do svazku Společná voda. Obec Mrač je členem svazku Společná voda, 
proto musí zastupitelstvo o fúzi a přechodu majetku ze svazku Posázavský vodovod rozhodnout. Podrobněji 
jsou důvody a důsledky splynutí obou svazků popsány ve společné zprávě, s kterou jsou zastupitelé 
seznámeni a v rámci programu dnešního zasedání byla také zveřejněna.  

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, starosta seznámil přítomné s usnesením 
a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 3-18/2025  
Zastupitelstvo obce 
I. souhlasí s fúzí svazku Posázavský vodovod – dobrovolný svazek obcí, IČO: 141 17 223, se sídlem: 

Masarykovo náměstí 194, 254 01 Jílové u Prahy, sloučením se svazkem Společná voda.d.s.o., IČO: 174 
08 288, se sídlem: Černoleská 1600, 256 01 Benešov,  

II. schvaluje návrh smlouvy o fúzi svazku Posázavský vodovod – dobrovolný svazek obcí, IČO: 141 17 223, 
se sídlem: Masarykovo náměstí 194, 254 01 Jílové u Prahy, sloučením se svazkem Společná voda d.s.o., 
IČO: 174 08 288, se sídlem: Černoleská 1600, 256 01 Benešov, s rozhodným dnem 1. července. 2025, 
III. ukládá Františku Zvolskému, starostovi obce, zabezpečit provedení potřebných úkonů vedoucích k 
realizaci částí    I. a II., zejména hlasovat na valné hromadě svazku Společná voda d.s.o., se sídlem 
Černoleská 1600, 256 01 Benešov, IČO 174 08 288, pro plánovanou fúzi sloučením svazku Posázavský 
vodovod – dobrovolný svazek obcí, IČO: 141 17 223, se sídlem: Masarykovo náměstí 194, 254 01 Jílové u 
Prahy, sloučením se svazkem Společná voda d.s.o., IČO: 174 08 288, se sídlem: Černoleská 1600, 256 01 
Benešov, podepsat všechny potřebné dohody a smlouvy. Pověřený starosta je oprávněn ve stejném rozsahu 
zmocnit další osobu k uloženým úkolům.  
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4. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ VEŘEJNOPRÁVNÍ SMLOUVY NA POSKYTNUTÍ NEINVESTIČNÍ DOTACE 
NA PROVOZ DOBROVOLNÉHO SVAZKU OBCI OBECNÍ LESY BENEŠOVSKA  
 
Starosta vysvětlil, že se na obec Mrač i ostatní členy svazku obrátil jednatel svazku pan Ing. Jahoda 
s žádostí o zajištění pomoci při financování provozních nákladů svazku. Dobrovolný svazek obcí (DSO) 
zajišťuje komplexní správu obecních lesů jednotlivých členů. Příjmy svazku tvoří příjmy z prodeje dřevní 
hmoty a externí dotace. Vzhledem k tomu, že dotace na jednotlivé činnosti jsou propláceny ke konci 
hospodářského roku a vzhledem k nákladům na obnovu lesů po škodách způsobených kůrovcovou 
kalamitou, je nezbytné zajistit běžný provoz svazku podporou z rozpočtů jednotlivých členů.  Ve správní radě 
DSO byl na základě celkové výše nákladů stanoven na rok 2025 požadavek poskytnutí dotace ve výši 4.000 
Kč/ha lesa. Požadavek dotace za obec Mrač v roce 2025 činí celkem 472.120 Kč za 118 ha a 3 ary 
obhospodařované lesní půdy. 

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit.  

Zastupitelka Fumferová – pan Jahoda psal v průvodním dopise o provedené mimořádní těžbě v blízkosti 
tratě, aby nedošlo k ohrožení provozu. Dávala povolení ke kácení obec? 
Starosta – obec nevydávala povolení k této těžbě, protože se jedná o lesní pozemek a povolení k těžbě je 
součástí lesního hospodářského plánu. Toto kácení probíhalo ze západní části nad tratí směrem k Bedrči. 
Kácení, které probíhalo z východní strany v Podmračí prováděla Správa železnic, vlastník pozemku. 
Povolení  projednávala s Ministerstvem životního prostředí a ekologickými organizacemi od roku 2020. 
Zastupitelka Fumferová – zda bude v Podmračí náhradní výsadba  
Starosta – pozemek má zůstat volný, podle historických snímků byly náspy holé 

Nikdo další se nepřihlásil, starosta seznámil přítomné s usnesením a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 4-18/2025  
Zastupitelstvo obce schvaluje uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace na činnost 

svazku ve výši 472.120 Kč a pověřuje starostu k podpisu smlouvy s dobrovolným svazkem obcí Obecní lesy 

Benešovska, se sídlem Masarykovo náměstí 1, 256 01 Benešov IČO 712 42 546, zastoupeným Ing. 

Martinem Jahodou, jednatelem 

 
5. NÁVRH NA SCHVÁLENÍ SMLUV - přípojky kanalizace 
Starosta sdělil, že se jedná o další žadatele o podporu na vybudování přípojky kanalizace, kteří splnili 
podmínku pro poskytnutí dotace včetně smlouvy o připojení na veřejnou splaškovou kanalizaci 
s provozovatelem VHS Benešov. Návrhy smluv byly zaslány zastupitelům. Podpora je poskytována na 
připojení nemovitostí č. p. 248 a 259. 

Starosta se zeptal, zda se chce někdo vyjádřit. Nikdo se nepřihlásil, starosta seznámil přítomné s usnesením 
a přistoupil k hlasování. 

9 hlasů pro. Návrh byl schválen. 

Usnesení č. 5-18/2025  
Zastupitelstvo obce schvaluje darovací smlouvy na úhradu části nákladů vynaložených na stavbu kanalizační 
přípojky k nemovitosti č. p. 248 a 259 a pověřuje starostu obce k podpisu smluv. 
 
 
6. RŮZNÉ  
Starosta - informoval, že byla zahájena příprava fúze svazku Vodovodní přivaděč Javorník - Benešov se 
Společnou vodou. V letošním roce končí koncese na provozování přivaděče Javorník-Benešov. Proto se 
správní rada svazku rozhodla nevyhlašovat koncesní řízení na nového provozovatele svazku a upřednostnila 
přípravu fúze se Společnou vodou. Další konkrétní informace zatím nejsou k dispozici. Návrh na schválení 
této fúze bude projednáván zastupitelstvy členských obcí na podzim letošního roku.   
Zastupitelka Fumferová – dotaz, zda se uvažuje o cestě z Mrače do Poříčí po Benešovské, chodí tam lidé, 
děti, auta nejezdí pomalu. Zahájit jednání s Poříčím o provedení studie proveditelnosti. V Poříčí je škola a 
občanská vybavenost. 
Starosta – neuvažuje se o tom, z důvodu vysokých nákladů 
Pan Lukáč – byl dokončen projekt rekonstrukce mračské návsi. Bude se ještě na návsi dít? 



4 
 

Starosta – byl osloven projektant k záměru obnovy zámkové dlažby pro navazující chodník k obecnímu 
úřadu s využitím pro autobusovou zastávku 
Pan Lukáč – zda se bude upravovat zeleň pod přístavbou 
Starosta  - ano, již jsou nějaké návrhy, buď na podzim nebo na jaře, dle dostupnosti rostlin a lhůt jejich 
výsadby 
 
7. ZÁVĚR 

Starosta všem poděkoval za účast a v 19:50 hodin ukončil 18. zasedání zastupitelstva obce. Příští zasedání 
zastupitelstva obce se bude konat dle potřeby, po shromáždění podkladů k programu zasedání. 
 
 
 
 
                                                                                                               František Zvolský                                                                                  
                                                                                                                  starosta obce                                                                                    
 
 
 
 
 


